
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL 
DE LA VILA D’ARGENTONA CELEBRADA EL DIA 17 DE MARÇ DE 2016 A LA 
SALA D’ESTUDI DE L’ANTIGA FÀBRICA VELCRO DE L’AJUNTAMENT . 

 
Assistents:  
President: Sr.Lluís Mas Esquerra 
 
Regidor encarregat de l’àmbit de participació ciutadana:  

Sr. Guillem Saleta Perejoan 
 

Representant d’entitats solidàries i d’ajuda mútua:   
 

- Sra. Fatty Evangelista, en representació d’Assoc. Amics Bisbe Joan 
Godayol (marxa a les 21,20 h ) 

 
Representant d’entitats d’activitats econòmiques: 

 
- Sra. Lia Ximenes Ros, en representació d’Argentona es mou (arriba a les 

19,50 h) 

 
Persones inscrites al Registre Ciutadà: 

- Eduard Dorda Ventura (marxa a les 21,15h) 

- Ramiro Tomé Conejo 
- Mite Ferrer 
- Salvador Pascual 

 
Regidors de cada grup municipal a proposta del portaveu del grup: 

 
- Sr. Salvador Casas Burgués , en qualitat de regidora del grup municipal 

PSC-PM (arriba a les 20,05 h) 

- Sr. Salvador Calafell Viayna, en qualitat de representant del grup 
municipal l’Entesa per Argentona 

 
Assisteixen també l’Eudald Calvo Català, alcalde d’Argentona i en Francisco 
Alsina, membre del Consell de la Vila, com a oient. 
 
Excusen la seva assistència: 

- Sra. Montse Terricabras, en representació de Comissió Voluntaris Festes 
- Sr. Ricardo Fernández Vidal, en representació del Club Petanca Cros. 
- Sr. Carles Miró, en representació de AAVV Ginesteres 
- Sr. Arnau Aymerich Casas, en qualitat de regidor del grup municipal de 

la Candidatura d’Unitat Popular 
- Sr. Josep Pena, en qualitat de representant del grup municipal ERC 
- Sr. Xavier Collet Diví, en qualitat de regidor del grup municipal Tots per 

Argentona 
- Sr. Juan Francisco Fragoso Escribano, en qualitat de regidor del grup 

municipal del Partit Popular 
 
 
 



 
 
Assisteix també, amb veu i sense vot, el tècnic de Participació Ciutadana, Sr. 
Sergi Fernández Maraver 
 
Actua com a Secretària delegada la Sra. Carme Ruano de la Torre. 
 
Existint el quòrum de constitució que estableix l’article 89 del Reglament 
Orgànic Municipal, a les 19 hores i 45 minuts del vespre, el president obre la 
sessió d’acord amb l’ordre del dia establert. 
 

1. Aprovació acta anterior 

La Mite Ferrer vol que es faci constar que ella va ser-hi com a oient a la 

darrera sessió. Es fa constar. S’aprova l’acta. 

 

2. Informació sobre el Projecte Biblioteca municipal 

 

En Lluís Mas comenta la informació que s’ha adjuntat a la convocatòria: 

 

L’equip de govern i els grups municipals de l’Ajuntament han acordat impulsar el 

projecte de la nova biblioteca municipal a l’espai de Can Doro. La intenció és que 

l’equipament, que acolliria també els nous estudis de la ràdio municipal i l’arxiu 

municipal, pugui estar enllestit al 2018. La idea inicial és que també hi hagi una plaça 

pública i un aparcament soterrat.  

 

La regidoria de Participació Ciutadana traslladarà més endavant al Consell de la Vila 

d’Argentona una proposta per a impulsar un procés participatiu que incideixi en la 

definició del projecte definitiu de Can Doro. 

 

L’Eudald Calvo explica com ha anat el procés, d’acord amb la reunió que es va fer 

amb la Diputació de Barcelona, qui prioritzarà la biblioteca municipal a Argentona. 

Actualment es disposa de 550 m2  i segons estableixen els paràmetres de la 

Diputació ha de tenir 1.650 m2 .  D’acord amb el consens que s’ha establert el 

projecte podria quedar enllestit durant l’any 2016; l’obra durant l’any 2017 i 

posada en marxa pel febrer del 2018. 

Respecte de l’espai,  els serveis tècnics municipals , han fet la proposta basant-se 

en 5 espais/terrenys: 

- Can Doro 

- Aixernador (costat del CAP) 

- Antiga fàbrica Velcro 

- Can Gallart (privat) 

- Can Serra Lladó (privat) 

Es va arribar a un consens amb tots els grups municipals. 

Continua explicant com s’ha projectat per tenir superfície suficient (1900 m2 

superfície total; edificables 814 m2 amb 1072 m2 lliures per a una plaça). També 

està previst un aparcament que anirà en funció de com articular les entrades i 

sortides de vehicles, amb 2 plantes amb capacitat per a 44 vehicles (1a planta zona 



blava de rotació- 2a planta concessions). Per a la ràdio s’han previst 170 m2 i 50 m2 

per a l’arxiu.  

 

S’ha de tenir en compte abans d’iniciar les obres que Patrimoni de la Generalitat 

ha de tenir constància i donar el vist-i-plau, per proximitat amb la Casa Puig i 

Cadafalch (BCIN). 

 

S’iniciarà el projecte amb un concurs d’idees. En aquest moment intervé en 

Francisco Alsina per explicar les idees que ja havien sorgit i estudiat amb 

anterioritat quan es preveia fer un aparcament a la Plaça Nova. S’ha d’analitzar 

amb profunditat per la beta d’aigua que hi ha a prop de Can Doro, que no es 

malmeti. 

S’obre un intens debat sobre la construcció de la plaça prevista, si també s’ha de 

remodelar la Plaça de Vendre. 

En Lluís Mas puntualitza què és el que s’ha de fer: la Comissió Permanent ha de 

validar el lloc per fer la biblioteca i el Consell de la vila ha de debatre el projecte 

amb més concreció. 

La Mite Ferrer comenta si és del tot imprescindible que hi hagi aparcament. 

Es proposa de fer un sondeig a la població per saber qui estaria disposat a 

comprar per concessió abans de decidir res. 

La Comissió Permanent creu que és molt bona ubicació. 

La Lia Ximenes intervé per explicar les idees de l’eix comercial. Can Doro 

representaria un pol d’atracció important i la biblioteca afavoriria la possibilitat 

que sigui atractiu per impulsar el comerç i tenir una altra manera de dinamitzar-lo. 

 

3. Informació PaP barri del Cros i procés urbanitzacions 

En Guillem Saleta pren la paraula per explicar i ampliar la informació que ja s’ha 

enviat fent esment que a la reunió del dia anterior al Cros no va ser multitudinària: 

Aquest dimecres l’Ajuntament d’Argentona ratificarà amb els presidents i 

presidentes de les comunitats de veïns i veïnes i entitats del Cros l’elecció del sistema 

de recollida porta a porta.  

Tot i que durant el procés han participat directament pocs veïns i veïnes en la 

deliberació del model, l’opinió ha estat aclaparadora a favor del model 2 

(Contenidor comunitari que deixarà i s’emportarà cada dia el servei de recollida de 

la brossa). 

En els propers dies s’enviarà un díptic informatiu a les urbanitzacions on 

s’implantarà el model porta a porta a principis del 2017. S’ha programat una 

reunió amb els veïns i veïnes amb tres possibles dates per a la darrera setmana 

d’abril, per tal de presentar la  recollida porta a porta i recollir els suggeriments i 

opinions en relació al calendari de recollida. L’Ajuntament presentarà una proposta 

amb dos dies de recollida d’orgànica, un d’envasos, un de paper i cartró i un de 

rebuig, oberta a possibles canvis que plantegin majoritàriament els veïns i veïnes de 

les urbanitzacions.  

 

Aquest procés al Cros està previst que comenci a funcionar el mes d’octubre. 

Contínua explicant que, pel que fa a les urbanitzacions, està previst fer reunions 



amb els veïns i veïnes per treballar tot el procés i establir calendari. Es planteja fer 

la recollida als matins. No es farà com al nucli urbà perquè se suposa que els 

habitatges grans no tenen tants problemes amb l’espai per guardar la brossa.  

 

4. Informació sobre Pressupost Participatiu  

En Lluís Mas comenta la informació que s’ha enviat : 

 

Durant les primeres setmanes d’aquest procés ja s’han recollit un centenar de 

propostes i iniciatives ciutadanes mitjançant el formulari on line i les butlletes de 

paper. La coberta de la piscina municipal i la renovació de places públiques i jocs 

infantils són les propostes més repetides pels veïns i veïnes. 

 

A partir de l’abril s’iniciaran els grups de deliberació ( consells de participació, 

empresa i comerç, joves, gent gran, urbanitzacions, cursos de formació...) que 

ajudaran a recollir informació complementària al voltant de les necessitats i 

prioritats del municipi. El 31 de març es convoca un ple del Consell de la Vila en 

què es pretén fer una sessió de dinamització del pressupost participatiu. 

 

El proper 19 de març, a la una del migdia, es durà a terme una dinàmica 

teatralitzada a la plaça Nova d’Argentona per tal de seguir recollint propostes i 

mantenir el debat al voltant d’aquest procés participatiu. 

 

Continua informat que s’ha de constituir una Comissió de Seguiment d’entre els 

membres del Consell de la Vila i s’ha de decidir qui voldrà formar-ne part, tot i 

tenint en compte que qui vulgui, no podrà formar part de les taules de debat 

obertes a la ciutadania i a l’inrevés. 

 

En Guillem passa a comentar les propostes que més s’han fet: 

- Parcs infantils 

- Coberta de piscina 

- Millora d’instal·lacions  esportives 

- Sala de ball 

- Wc públics 

- Carril bici 

- ... 

Considera que són propostes molt assenyades, rebudes per internet. Les urnes 

encara no han estat obertes, es farà al final del procés de recollida. 

Està previst fer més vídeos informatius perquè la gent s’involucri.  

Es farà difusió del retorn obtingut. 

S’obre un debat sobre les concrecions que es posen a les propostes, algunes no 

queden massa clares. 

En Lluís Mas comenta que en el si del Consell previst per dijous 31 de març es farà 

el taller per grups de persones, exclusiu per a integrants del Consell de la Vila. En 

Sergi Fernández explica que es pretén establir les línies prioritàries per creuar amb 

les propostes que es presentin i ja, a partir de maig, s’iniciarien les taules de debat 

amb la ciutadania. 



En Lluís Mas proposa que la Comissió Permanent funcioni com a Comissió de 

seguiment amb un vocal de cada grup. S’obre un debat per establir la manera de 

com fer-ho. 

 

5. Informació sobre la Fira d’Entitats 

La informació enviada: 

La Regidoria de Participació Ciutadana de l’Ajuntament d’Argentona organitza la I 

Mostra d’entitats d’Argentona, per tal que totes les entitats puguin donar-se a conèixer i 

mostrar la feina que fan el proper dissabte 14 de maig de 2016 d’11 a 14hores i de 17 a 

20 hores. La Mostra es repartirà mitjançant un recorregut al centre d’Argentona, que 

anirà de la Plaça Nova a la Plaça de l’Església. Les entitats participants podran disposar 

d’un estand i de mitja hora per tal de poder fer una demostració o exhibició pública de 

les seves activitats. 

 

L’amplia en Guillem Saleta comentant que abans es feien diferents mostres per 

temàtica i el que ara es pretén fer és una mostra que hi hagi representades totes 

les entitats amb un recorregut ampli. 

 

6. Altres assumptes d’interès   

S’ha d’establir l’ordre del dia del Consell de la Vila del proper dijous 31 de març a 

les 19,30 al Saló de Pedra, però com ja s’ha dit anteriorment aquest servirà de 

taller-guia per elaborar les línies prioritàries per creuar amb les propostes que es 

presentin, per tant es decideix que no sigui un Consell de la Vila formal. S’acorda, 

però, adjuntar l’acta de la darrera sessió per a coneixement. 

 

Es parla de crear la Comissió Forestal a petició de la Mite Ferrer (també l’Aina 

Gómez, regidora de Medi Ambient està interessada en la proposta). De moment es 

decideix incloure-la en el Consell de la Vila ja que actualment no existeix el Consell 

de Medi Ambient. La Mite Ferrer parla de la seva experiència quan va a caminar 

pel bosc i el que es troba. 

En Francesc Alsina aprofita per dir que els plataners que no es van podar en el seu 

dia, ara tenen forats i s’han de tapar amb sorra perquè no es criïn mosquits. 

En Lluís Mas proposa incloure enginyers forestals en aquest procés i en Vador 

Casas comenta que podria ser l’embrió del futur Consell de Medi Ambient. 

 

En Guillem Saleta informa sobre el tema del refugiats, que a l’abril es farà una 

xerrada a través del Fons de Cooperació Internacional. En Lluís Mas diu que 

s’hauria d’incidir en cada municipi per la inoperància que hi ha, ha passat tot 

l’hivern sense fer res i la Unió Europea disposa de recursos. 

 

En Guillem també informa sobre el Pla de Dinamització, amb 48 entitats i 64 

persones participants. A l’abril es reuniran amb l’empresa per veure quines accions 

surten dels tallers. 

 

7. Precs i preguntes 

Surten diferents temes per diferents persones:  



 voreres en mal estat 

 vigilar la façana de la biblioteca quan es faci (que sigui adequada) 

 piscina coberta (es fa malbé el parquet a l’estiu quan es destapi) 

 promocions d’ascensors a dins les cases (hi ha ajuntaments que 
subvencionen, buscar la manera de fer-ho a Argentona) 

 carril bici Camí Molí de les Mateves(no es neteja i està molt brut i 
descuidat – no és de titularitat municipal) 

 aigua picant,... 
 
S’han de buscar canals per comunicar àgilment aquests temes, es parla de la 
importància dels whatsapp. 
 
La Mite Ferrer demana pels desfibril·ladors, quina normativa hi ha? Quants 
n’hi ha? Se li respon que a la propera reunió s’informarà. 
També demana per les voreres amb accessibilitat per a poder passar amb 
cadires de rodes. En Vador Casas comenta que s’està acabant de fer el pla 
d’accessibilitat del municipi. 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, es tanca la sessió per ordre del Sr. 
President essent les  21,30h, en lloc i data a dalt indicats, de tot el que com a 
Secretària delegada certifico. 
 
El  president      La secretària delegada 
 
 
 
 
Lluís Mas Esquerra     Carme Ruano de la Torre 
 


